
گوینده  منوچهری،  حمید  زنده یاد  پیکر 
پیشکسوت رادیو و از چهره های ماندگار عرصه 
دوبله صبح جمعه ۱۳ مردادماه از مقابل مجموعه 
ارگ رادیو به سمت بهشت زهرا)س( بدرقه شد. 
بهمن هاشمی، بیوک میرزایی، افشین زی نوری، 
محسن سوهانی )مدیر رادیو نمایش(، حمیدرضا 
افتخاری )مدیر رادیو صبا(، فرشید شکیبا )مدیر 
دوبلاژ معاونت سیما( و جمعی از مدیران و 
هنرمندان رادیو و تلویزیون در این مراسم حضور 
داشتند. فرزاد حسنی اجرای این مراسم را بر عهده 
داشت و در سخنانی بیان کرد: کلام و نگاه استاد 
حمید منوچهری بر همه ما آشکار است. چگونه 
می توان از کسی گفت که در هر لحظه نام مولا 
علی)ع( را می گفت و حالا همزمان با برگزاری 
مجالس عزای فرزند او ما را ترک کرد. این مجلس، 
مجلس ذکر است کسی است که به امیر مومنان )ع( 
اعتقاد قلبی داشت. حسنی در ادامه پیام تسلیت 
پیمان جبلی رئیس صداوسیما را قرائت کرد که در 
بخشی از آن آمده بود: استاد منوچهری همچنان 
الگویی موفق برای نسل جوان و سرمشق اخلاق 
و بزرگ منشی برای همکارانش بود. در ادامه علی 
بخشی زاده معاون صدا در جایگاه قرار گرفت و بیان 
داشت: چند صباحی در این دنیا هستیم و تنفسی 
می کنیم. در طول یکی دو سالی که با استاد عزیزم 
حمید منوچهری دمخور بودم، تجربیاتی داشتیم 
که او را بهتر درک کردم و همیشه می دیدم او از مولا 
علی )ع( می گفت و خودش هم رنگ مولا را گرفته 
بود. معاون صدا مطرح کرد: خوشا به حال او که در 
تربیت خود کوشید. ریشه همه مشکلات و بدی های 
انسان ها این است که به دنبال خودخواهی هستند و 

او این را کنار گذاشته بود.

   دغدغه اش نوع دوستی بود
در ادامه امیر منوچهری فرزند زنده یاد حمید 
منوچهری در جایگاه قرار گرفت و بیان کرد: اینکه 
پدر دنبال کار ساماندهی بچه های رادیو بود و کارهای 
آن ها را پیگیری می کرد، به خودش امید و انگیزه 
می داد. از شما آقای سوهانی )مدیر رادیو نمایش( هم 
ممنونم که خیلی همراهی کردید. فرزند منوچهری با 
بیان اینکه خیلی نمی تواند حرف بزند، گفت: دغدغه 
پدر همیشه این بود که نوع دوست و انسان باشیم. 
محمود قنبری هنرمند پیشکسوت دوبله و گویندگی 
هم در سخنانی عنوان کرد: در روز عزیزی که حمید 
عزیزمان به آسمان پرواز کرد، سخنم را با تسلیت به 
همسر و فرزندانش و همکاران و یارانش آغاز می کنم. 
حمید سرشار از عشق و وفا بود. او عشق وافری به 
رادیو داشت و ۶۴ سال در رادیو کار کرد. وی ادامه 
داد: با جذب جوانان علاقه مند هرچه را تجربه کرده 
بود به آنها استادانه آموخت و نتیجه آن ده ها و صدها 
بازیگر صدا در رادیو بود. در خلال کار در رادیو و دوبله 
به تئاتر و سینما هم قدم گذاشت. ایوب آقاخانی دیگر 

هنرمندی بود که درباره حمید منوچهری گفت: 
کسی نیست اینجا که استاد حمید منوچهری را 
نشناسد. فکر می کنم موقعیت من تراژیک تر از برخی 
از شماست. من هم اوایل اردیبهشت پدرم را از دست 
دادم و حالا برای بار دوم بی هر تعارفی، فکر می کنم 
پدرم را از دست دادم. وی اضافه کرد: اینجا نیامدم که 
از حمید منوچهری بگویم ما اینجا جمع شده ایم تا با 
هم به سوگ خود بنشینیم. جای او از تک تک ما بهتر 
است. ما شایسته سوگواری هستیم که دیگر برای رفع 
تشنگی سرچشمه ای نداریم. آقاخانی تصریح کرد: او 
سنگر را با همه دلایلی که وجود داشت ترک نکرد. 
هر بار در بیمارستان به ملاقات او رفتیم درباره کاری 
که می خواست بعد از ترخیص برای رادیو انجام دهد 
سخن می گفت. وی در پایان سخنانش یادآور شد: 
آرزوی قلبی ام این است که او آنجا که دست راستین 
بر آتش راستین دارد، شفاعت ما را بکند. در پایان و 
پس از اقامه نماز بر پیکر زنده یاد حمید منوچهری، 
پیکر او به سمت قطعه هنرمندان بهشت زهرا)س( 

بدرقه شد.
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کارگردان آثاری چون »مرد نقره ای« و »روز 
سوم« که با فیلم »غریب« در جشنواره چهل و یکم 
فجر خوش درخشید، گفت: تهیه کنندگی یک 
فیلم سینمایی با عنوان »ردپای موج« با کارگردانی 
داریوش جهانگیری مقدم را انجام می دهم و به غیر 
از این، کار دیگری نخواهم ساخت. محمدحسین 
لطیفی در گفت وگو با »ایرنا« اظهار داشت: امسال 
فیلمی نمی سازم و در مرخصی خواهم بود. او که 

با پرداختن به زندگی شهید بروجردی در جشنواره 
چهل و یکم فجر همچنین توانست سیمرغ بلورین 
بهترین فیلم از نگاه ملی و جایزه ویژه هیات داوران 
در بخش مقاومت بین الملل را به خود اختصاص 
دهد، خاطرنشان کرد: می خواهم خستگی درکنم 
و احتمالا تهیه کنندگی یک اثر سینمایی را بر عهده 
خواهم داشت. لطیفی بیان داشت: تهیه کنندگی یک 
فیلم سینمایی با عنوان »ردپای موج« با کارگردانی 

داریوش جهانگیری مقدم را انجام می دهم. به غیر از 
این کار دیگر کار دیگری نخواهم ساخت. کارگردان 
»خوابگاه دختران« و »عینک دودی« خاطرنشان 
کرد: این فیلم اکنون در مرحله دریافت پروانه ساخت 
است که در یکی دو روز آینده آن را دریافت خواهیم 
کرد. او اظهار داشت: »رد پای موج« را برای حضور 
در چهل و دومین جشنواره فیلم فجر تهیه کنندگی 

می کنم. 

محمدحسین لطیفی مشغول چه کاری است؟

 »نون. خ 5« به سیستان و 
بلوچستان سفر می کند

 خاطرات سمسارزاده 
از منوچهری

اصغر سمسارزاده که از درگذشت حمید 
بسیار  دوبله(  عرصه  )هنرمند  منوچهری 
اندوهگین است از خاطرات و رفاقت ۶۰ 
ساله اش با این هنرمند فقید سخن گفت. 
سمسارزاده سخنانش را اینگونه با »ایسنا« آغاز 
کرد: از وقتی این خبر را شنیدم حالم خراب 
است. حمید منوچهری هم از میان مان رفت، 
روحش شاد باشد. خداوند رحمتش کند و به 
خانواده عزیزش صبر بدهد. من حمید عزیز را از 
زمانی می شناختم که اصلا بازیگر، گوینده نبود 
و در رادیو هم نبود. آن زمان در تئاتر »پارس« 
تهران با ایشان کار می کردم، یعنی تقریبا ۶۰ 
سال پیش، بعد از آن دیگر من وارد تلویزیون، 
فیلم شدم و از حمید جدا شدم و ایشان هم 
وارد رادیو شدند. در واقع وقتی ۱۸ ساله بودم 
با هم آشنا شدیم. او یادآور شد: حمید در مقام 
کارگردان برای رادیو خیلی کار کرد و گوینده 
بسیار توانایی بود. وی اظهارکرد: بار آخری 
که حمید را در کنار دوستان دیدم افطاری 
صداوسیما بود که آقای جبلی از من هم دعوت 
کرده بودند و برای اولین بار شرکت کردم، حمید 
هم آنجا بود. همینجا به آقای جبلی می گویم که 
»ما یکی یکی داریم می رویم تا نرفتیم کمی 
دستور بدهید اوضاع هنرمندان قدیمی بهتر 
شود، آخر عمری حداقل دو روز آب خوش از 
گلویشان پایین برود، آقای جبلی عزیز در همان 
مراسم افطاری حمید و آقای بیوک میرزایی 
آقای جاویدنیا و من با شما صحبت کردیم و 
شما قول هایی دادید اما تا الان هیچ اتفاقی 
نیفتاده است!« سمسارزاده گفت: سال ها پیش 
یک نمایشی باهم داشتیم که حمید در مقابل 
بازیگری که نقش »رَمال« را ایفا می کرد و فال 
قهوه می گرفت بازی داشت و او را به خانه اش 
دعوت کرده بود. یک شب که ما سر صحنه 
بودیم یک عصایی در دست حمید بود و باید با 
آن عصا به بازیگر مقابل با عصبانیت می گفت برو 
بیرون، در همین حین بود که ناخودآگاه عصا از 
دستش پرتاب شد و با سر بازیگر برخورد کرد 
و سرش خراش برداشت. حمید آنقدر ناراحت 
شده بود و مدام معذرت خواهی می کرد و تاکید 

داشت که عمدی نبود.

چین اعلام کرد که در نشست اوکراین که در عربستان 
سعودی برگزار خواهد شد، شرکت خواهد کرد. به گزارش 
مهر به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، وزارت خارجه چین 
جمعه با صدور بیانیه ای خبر داد: پکن در نشست اوکراین 
در عربستان شرکت می کند. در بیانیه صادره از سوی وزارت 
خارجه چین آمده است: »لی هوی« نماینده ویژه چین 
در امور اوراسیا، در نشست با موضوع اوکراین در عربستان 
سعودی شرکت خواهد کرد. »لی هوی« در ماه »می«  از 
چند کشور اروپایی، اوکراین و روسیه دیدار کرده و طرح 
صلح چین را ارائه کرده بود. این در حالیست که تاکنون از 

روسیه برای شرکت در نشست مذکور دعوت نشده است. 
وال استریت ژورنال ۷ مردادماه سالجاری گزارش داد که 
عربستان سعودی قرار است ماه آینده میزبان مذاکرات 
صلح اوکراین باشد. گفته شده که ریاض از کشورهای غربی، 
اوکراین و کشورهای بزرگ در حال توسعه از جمله هند 
و برزیل برای حضور در این نشست دعوت کرده است. در 
این گزارش آمده بود که مقامات ارشد بیش از ۳۰ کشور از 
جمله اندونزی، مصر، مکزیک، شیلی و زامبیا به نشست صلح 
اوکراین در جده دعوت شده  اند. مشخص نیست که چه تعداد 
از کشورهای مدعو در این نشست شرکت خواهند کرد، اما از 

هم اکنون انگلیس، آفریقای جنوبی، لهستان و اتحادیه اروپا 
از جمله مواردی هستند که حضورشان را در نشست جده 
تأیید کرده  اند و انتظار می رود جیک سالیوان، مشاور امنیت 
ملی ایالات متحده نیز در این نشست شرکت کند. با این حال 
گفته شده است که مذاکرات جده شامل روسیه نمی شود. در 
این گزارش آمده است، اوکراین و مقامات غربی امیدوارند که 
مذاکرات جده بتواند به حمایت بین المللی برای شرایط صلح 
به نفع اوکراین منجر شود. کی یف اما می گوید که مذاکره با 
روسیه تنها پس از خروج مسکو از قلمرو اوکراین امکان پذیر 

خواهد بود.

کودتاچیان در نیجر ضمن لغو مقررات منع آمد و شد 
در این کشور که پس از بازداشت رئیس جمهور این کشور 
برقرار شده بود، درباره هرگونه مداخله نظامی خارجی 
به شدت هشدار دادند. به گزارش مهر به نقل از الجزیره، 
رهبران کودتا در نیجر مقررات منع آمد و شد اعمال شده در 
این کشور از زمان بازداشت محمد بازوم رئیس جمهور این 
کشور را لغو کردند. از سوی دیگر محمد بازوم رئیس جمهور 
تحت بازداشت کودتاچیان به واشنگتن پست اعلام کرد: 
کل منطقه ساحلی ممکن است که از طریق گروه واگنر 
تحت نفوذ روسیه قرار گیرد! وی افزود: اگر کودتا موفق شود 

برای کشور من و برای بقیه منطقه و دنیا تبعاتی به همراه 
خواهد داشت. از آمریکا و جامعه جهانی می خواهم که در 
راستای بازگردانیدن نظام قانونی در نیجر اقدامی انجام 
دهند. همزمان رهبران کودتا در نیجر ضمن لغو توافق 
همکاری نظامی با فرانسه اعلام کردند که به هرگونه دخالت 
نظامی خارجی سریعا واکنش نشان خواهند داد. این در 
حالی است که شورای نظامی نیجر، شامگاه پنجشنبه با 
انتشار بیانیه ای اعلام کرد که به هرگونه مداخله نظامی به 
نیامی از سوی جامعه اقتصادی غرب آفریقا )اکواس( فورا 
پاسخ نظامی خواهد داد. یکی از اعضای شورای نظامی تازه 

تأسیس نیجر در بیانیه ای شدید اللحن بیان کرد که در 
صورت هرگونه اقدام نظامی از سوی جامعه اقتصادی غرب 
آفریقا یا نیروهای دفاع و امنیت کشور نیجریه علیه هر یک 
از اعضای شورای نظامی نیجر به استثنای دولت های دوست 
)بورکینافاسو و مالی( که عضویت آنها را در گروه اقتصادی 
»اکواس« تعلیق شده، واکنش سخت نظامی خواهد داد. از 
سوی دیگر، شورای نظامی نیجر با صدور بیانیه ای فعالیت ۴ 
تن از سفیران این کشور از جمله در فرانسه، توگو، نیجریه 
و آمریکا را در اعتراض به مداخله این کشورها در نیامی 

متوقف کرد. 

چین در نشست اوکراین در عربستان شرکت می کند

»محمد بازوم« از آمریکا درخواست کمک کرد
لغو مقررات منع آمد و شد در نیجر

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش
کره شمالی: 

کمک تسلیحاتی آمریکا به تایوان 
می تواند به جنگ منجر شود

آمریکا  تسلیحاتی  کمک  بسته  از  کره شمالی 
نتقاد کرده و گفت: واشنگتن در حال  به تایوان ا
سوق دادن تنش ها در منطقه به سمت جنگ است. 
ایالات متحده آمریکا جمعه گذشته از یک بسته 
کمک نظامی به تایوان به ارزش ۳۴۵ میلیون دلار 
رونمایی کرد. همچنین کنگره آمریکا مجوز ارسال تا 
یک میلیارد دلار سلاح برای تایوان به عنوان بخشی 
از بودجه سال ۲۰۲۳ را صادر کرد. در بیانیه ای که 
توسط خبرگزاری رسمی کره شمالی، KCNA  منتشر 
شد، »مائنگ یونگ ریم«، مدیر کل اداره امور چین در 
وزارت خارجه کره شمالی ، روز جمعه اظهارداشت: 
این طرح یک »تحریک خطرناک سیاسی و نظامی« 
و »نقض فاحش« اصل چین واحد است. در بیانیه 
کره شمالی  آمده است: »این نیت شوم ایالات متحده 
است که تایوان را به یک پایگاه پیشرفته غرق نشدنی 
علیه چین و سنگری برای اجرای استراتژی خود در 
جهت مهار چین تبدیل کند. تایوان بخشی از چین 
محسوب می شود که ادعا های جدایی طلبانه دارد؛ 
ادعا هایی که کشور های جهان و سازمان ملل متحد 
به رسمیت نمی شناسند. پکن همواره با هرگونه 
تماس بین نمایندگان تایوانی و مقامات غربی به ویژه 
مسئولان عالی رتبه سیاسی یا نظامی از کشور هایی 
که پکن با آن ها روابط دیپلماتیک دارد، مخالف بوده و 
می گوید این سفرها، اصل چین واحد را نقض می کند 
و سیگنال های نادرستی به نیرو های جدایی طلب 
تایوان ارسال می کند. گزارش ها درباره قصد آمریکا 
برای کمک تسلیحاتی به چین با واکنش چین هم 
همراه شد. وزارت امور خارجه چین روز چهارشنبه 
به آمریکا هشدار داد که هیچ کشوری نباید عزم 
مردم این کشور برای دفاع از حاکمیت و تمامیت 
ارضی خود درخصوص تایوان را دست کم بگیرد. در 
بیانیه وزارت خارجه چین آمده بود: »ارائه تسلیحات 
توسط آمریکا به تایوان، اصل چین واحد و مفاد سه 
بیانیه مشترک چین و آمریکا را شدیدا نقض کرده، 
به حاکمیت و منافع امنیتی چین آسیب جدی وارد 
نموده و روابط پکن- واشنگتن و صلح و ثبات در تنگه 
تایوان را تخریب می کند.« کره شمالی گفته منطقه 
آسیا- اقیانوسیه و از جمله شبه جزیره کره و تنگه 
تایوان نه صحنه فعالیت نظامی آمریکا است و نه 
مکانی برای آزمایش های جنگی. پیونگ یانگ هشدار 
داده که آمریکا بابت تهدید منافع اصلی چین مجبور 
به پرداخت هزینه ای سنگین خواهد بود. کیم جونگ 
اون، رئیس کره شمالی هفته گذشته با یک هیات 
چینی در پیونگ یانگ دیدار کرد و قول داد که روابط 

دو کشور را به »بالاترین سطح« ارتقا دهد.

سرگئی لاوروف: 

غرب،نئونازیهارادراوکرایننادیدهمیگیرد
کوتــــاه

وزیر خارجه روسیه ضمن اعلام استقبال 
مسکو از هر تلاشی برای پایان مسالمت آمیز 
بحران اوکراین، گفت: غرب باید از کی یف 
برنامه ای برای وضعیت روس ها و دیگر اقلیت ها 
در این کشور مطالبه کند. »سرگئی لاوروف« 
وزیر امور خارجه فدراسیون روسیه ضمن 
اشاره تلویحی به بی توجهی کشورهای غربی 
به تجربه جنگ جهانی دوم و ویرانی هایی که 
رژیم نازی آلمان به بار آورد، از نادیده گرفته 
شدن نئونازی ها در دولت اوکراین انتقاد کرد. 
لاوروف طی مصاحبه با یک نشریه روسی، 
بیان داشت: همه کسانی که برای پذیرش 
»فرمول زلنسکی« برای صلح تحت فشار 
قرار می گیرند باید درک کنند که سرنوشت 
میلیون ها روس و سایر اقلیت ها در اوکراین در 
خطر است. به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، 
وی در این باره توضیح داد: »آنگلوساکسون ها 

و متحدان آنها به دفاع از نازی ها در کی یف 
آمدند، سکوت کردند و حتی اقدامات خود 
را توجیه نمودند و همچنین حقوق بشر و 

حقوق اقلیت های ملی را نقض کردند.« رئیس 
دستگاه دیپلماسی روسیه با بیان اینکه موضوع 
تهدیدات نئونازی ها در اوکراین در طرح های 

صلحی که از سمت غربی ها ارائه می شود 
نادیده گرفته شده، اظهار داشت: »غرب باید 
از زلنسکی بخواهد که برنامه و دیدگاهی 
درباره وضعیت روس ها و سایر اقلیت های ملی 
در اوکراین تدوین کند.« طبق این گزارش، 
لاوروف در ادامه اضافه کرد که کشورهای 
آفریقایی نسبت به بحرانی بودن این موضوع 
علاقه و تفاهم نشان داده و راهکارهای حل 
مسائل را مورد بحث و بررسی قرار دادند. به 
نوشته اسپوتنیک، وی همچنین افزود که 
روسیه از هرگونه تلاش برای دستیابی به 
صلح عادلانه و باثبات در اوکراین قدردانی 
می کند. پیش از این نیز »دیمیتری پسکوف« 
سخنگوی کاخ کرملین با بیان اینکه هیچ 
زمینه ای برای مذاکره صلح با اوکراین نیست، 
گفته بود که کی یف تا زمانی که ابزار جنگ 
غرب علیه روسیه باشد، دنبال صلح نمی رود. 

ترامپ همه اتهامات را رد کرد
دونالد ترامپ در برابر اتهامات طرح شده در سومین پرونده 
علیه او طی چهارماه، با حضور در دادگاهی در شهر واشنگتن 
اعلام بی گناهی کرد. رئیس جمهوری پیشین آمریکا با حضور 
در یک دادگاه فدرال در رابطه با اتهام های وارد شده به خود 
اعلام بی گناهی کرد. »الحره« آمریکا گزارش داد که »دونالد 
ترامپ«، رئیس جمهوری پیشین آمریکا شامگاه پنجشنبه 
در یک دادگاه فدرال در نزدیکی ساختمان کنگره در شهر 
واشنگتن حضور یافت تا در رابطه با پرونده حمله حامیان 
خود به این ساختمان در اوایل ژانویه سال ۲۰۲۱ میلادی با 
هدف جلوگیری از انتقال مسالمت آمیز قدرت و تلاش برای 
لغو نتایج انتخابات ریاست جمهوری نوامبر سال پیش از آن، 
تفهیم اتهام شود. در جریان جلسه تفهیم اتهام نیز که ۲۷ 
دقیقه به طول انجامید و همزمان با برگزاری آن، طرفداران 
و مخالفان رئیس جمهوری پیشین آمریکا در مقابل دادگاه 
دست به تظاهرات زدند، قاضی »موکسیلا اوبادایا« ضمن 
آنکه ترامپ را از حقوق خود مطلع ساخت، کیفرخواست 
شامل چهار اتهام وارد شده به وی و مجازات حبس هر یک از 
آنها را قرائت کرد. رئیس جمهوری پیشین آمریکا نیز پس از 
آنکه در دادگاه سوگند یاد کرد و تفهیم اتهام شد، اتهام های 
وارد شده به خود مبنی بر تلاش برای لغو نتایج انتخابات 
ریاست جمهوری سال ۲۰۲۰ میلادی را رد کرده و به عنوان 
یک رویه معمول نیز، برگه اعلام بی گناهی را امضا کرد. قاضی 
اوبادایا در جلسه دادگاه همچنین به ترامپ نسبت به بحث 
درباره اتهام های وارد شده به خود با شاهدان این پرونده 
هشدار داده و به عنوان یک رویه معمول نیز خاطرنشان 
ساخت که اگر وی شرایط آزادی خود را زیرپا بگذارد، با 
حکم بازداشت مواجه خواهد شد. این قاضی فدرال، تاریخ 
جلسه بعدی دادگاه را ۲۸ آگوست جاری )۶ شهریور ۱۴۰۲( 

تعیین کرد.

سرکرده داعش به هلاکت رسید
منابع خبری از هلاکت سرکرده گروهک تروریستی 
داعش خبر دادند. به گزارش ایرنا به نقل از المیادین، 
بوالحسین  گروهک تروریستی داعش اعلام کرد که »ا
الحسینی القرشی« سرکرده این گروهک در درگیری های 
ادلب در شمال غرب سوریه به هلاکت رسیده است. این 
گروهک تروریستی اظهارکرد که »ابوحفص الهاشمی 
القرشی« به عنوان سرکرده جدید گروهک انتخاب شده 
است. بر اساس یک فایل صوتی چهارمین سرکرده داعش 
در درگیری با گروهک تروریستی »تحریر الشام« به هلاکت 
رسیده است. گروهک داعش در این فایل صوتی به زمان 
دقیق درگیری و کشته شدن سرکرده خود اشاره نکرده 
است. پیش از این رجب طیب اردوغان، رئیس جمهوری 
ترکیه مدعی شده بود که نیروهای سازمان اطلاعات این 
کشور در عملیاتی امنیتی در شمال سوریه، سرکرده داعش 

را به هلاکت رساندند.

سفر  جریان  در  سیما  معاون 
به استان سیستان و بلوچستان 
به افزایش سهم تولیدات استانی 
اشاره کرد و همچنین از »نون خ 
۵« سخن گفت. محسن برمهانی 
گفت: در دوره تحولی رسانه ملی بنا 
داریم با هم افزایی، تولیدات استانی 
در آنتن شبکه های سراسری سیما 
سهم بیشتری داشته باشد و برای 
این مهم روی ظرفیت های این استان 
هم حساب باز کرده ایم. برمهانی 
خاطرنشان کرد: علاوه بر برنامه هایی 
همچون »بیکرانه« و »دورت بگردم 
ایران«، سری جدید »مستند ایران« با 
موضوع استان سیستان و بلوچستان 
آغاز شده و اختصاص ۲۰ قسمت به 
این خطه به نسبتِ میزان پرداختن 
به دیگر استان ها در این مجموعه 
فاخر، بیانگر توجه ویژه سیما به این 
استان است. وی ادامه داد: سریال 
پرمخاطب »نون .خ« در فصل ۵ قرار 
است به استان سیستان و بلوچستان 
سفر کند و بخش هایی از داستان آن 
در این خطه رقم بخورد. برمهانی 
تصریح کرد: با همین نگاه، بیش از 
۳۰۰ نفر از هنرمندان و بازیگران 
تئاتری این استان در سریال بزرگ 
نقش آفرینی  فارسی«  »سلمان 
دارند. همچنین کی خواه، مدیرکل 
و  سیستان  استان  صداوسیمای 
بلوچستان خواستار تعامل بیشتر و 
تولیدات مشترک با شبکه های سیما 
شد. در این جلسه برخی از مدیران 
فیلنامه  دفتر  مدیرکل  شبکه ها، 
رسانه ملی، روسای مراکز سیمافیلم 
و پویانمایی و معاونان صداوسیمای 
استان در خصوص همکاری های 

مشترک نکاتی مطرح کردند.

همکاری فارابی و »کانون« برای توسعه 
سینمای کودک و نوجوان 

مدیران عامل بنیاد سینمایی فارابی و کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان در نشستی مشترک تفاهم نامه 
همکاری جامع در زمینه توسعه سینمای کودک و نوجوان 
و زیرساخت های مربوط به اینگونه سینمایی امضا کردند. 
مجید زین العابدین مدیرعامل فارابی، با تأکید بر لزوم احیای 
سینمای کودک و نوجوان گفت: جلب توجه سینماگران به 
تولید اختصاصی کودک، برگزاری جشنواره های تخصصی و 
برنامه ریزی برای اکران عمومی، از راه حل های احیای سینمای 
کودک و نوجوان است. او با بیان اینکه بنیاد سینمایی فارابی 
با آغاز به کار دبیرخانه سی و پنجمین جشنواره بین المللی 
فیلم های کودکان و نوجوانان شاهد ثبت نام  فیلم ها و استقبال 
خوب سینماگران این حوزه بوده است، اظهار کرد: بعد از بررسی 
آثار ارسال  شده، به زودی اسامی فیلم ها و کارگردانان حاضر در 
جشنواره با جزئیات اعلام می شود. زین العابدین جشنواره فیلم 
کودک و نوجوان را برای ساماندهی و افزایش تولیدات کودک 
راهبردی خواند و گفت: نقش کانون و وزارت آموزش  و پرورش 
در این مسیر بسیار مهم است، چرا که آثار کودک نه فقط 
به عنوان یک اثر هنری بلکه باید در نقش یک مربی آموزشی و 
تربیتی خوب هم باشد و در خدمت رشد نسل های آینده قرار 
گیرد. زین العابدین، همکاری های مشترک بین فارابی و کانون 
پرورش فکری در مسیر تولید را موضوع مهم دیگر در حوزه 
سینمای کودک دانست و ادامه داد: در این مسیر، استفاده از 
فیلمسازان جوان و خوش فکر بسیار مهم است، کارگردانانی 
که زمینه حضورشان در سینمای حرفه ای کودک فراهم است. 
در ادامه این نشست، حامد علامتی، مدیرعامل کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان با تاکید بر اینکه تمام قد در کنار 
جشنواره فیلم کودک و نوجوان هستیم، گفت: سینما و جشنواره 
کودک حتما نیازمند تولیدات مشترک هستند و در این راه، آنچه 
برای شما اهمیت دارد، قطعا برای ما هم دارای اهمیت است. 
وی خاطرنشان کرد: هدف گذاری کانون همه ساله این است 
که به طور اندک پا در عرصه تولید بگذارد، اما تولیدی با محتوا و 
دارای فرم و کیفیت ساختاری قابل اعتنا، چراکه محصولات ما 
نظیر آثار فارابی، باید حرفی برای گفتن داشته باشد، بنابراین این 
مهم باید فصل مشترک بین کانون و فارابی قرار گیرد. علامتی با 
بیان اینکه تعداد سینماهای کودک را باید افزایش دهیم، افزود: 
گرچه در دولت جدید شاهد رشد خوبی در این زمینه بوده ایم اما 
تعداد سالن های سینمای کودک باید بیشتر شود. مدیرعامل 
کانون اشاره ای هم به تماشاخانه های سیار این مجموعه داشت 
که مختص مناطق کم برخوردار و کودکان و نوجوانانی است که 
شاید تا به حال فیلم سینمایی ندیده باشند و دراین باره ادامه 
داد: در این زمینه نیز همراهی فارابی می تواند کمک شایانی به 
حاصل شدن این اتفاق بکند. در پایان این نشست، تفاهمنامه 
همکاری بین بنیاد سینمایی فارابی و کانون پرورش فکری 

کودکان و نوجوانان به امضا رسید.

زنده یاد حمید منوچهری به خانه ابدی بدرقه شد

۶۴سالعشقبهرادیـو


